

公務員及資助機構員工事務委員會會議

**在2017年11月20日的會議上就
議程項目IV"改組中央政策組"通過的議案**

鑒於政府建議改組中央政策組其中一個目標為提供更多機會給青年人直接參與制訂公共政策，而政府只開設20至30個"政策及項目統籌主任"職位，未能製造更廣泛機會予有志政策研究的青年人參與；因此，政府在改組中央政策組及開設職位之餘，同時為達到政府在CB(4)212/17-18(04)號文件第17段所指的目標："創新辦會致力加強公共政策研究能力，培養香港的公共政策研究群體"，以及"加強與學術界、研究機構和智庫的聯繫，促進有關公共政策研究的理性辯論和協作"，本委員會促請政府設立"政策研究券"提供財政資助予智庫、政黨和其他政策研究組織，以聘用青年人為他們提供政策研究培訓，並為他們在政策研究相關職業提供更多參與機會和出路。

動議人：葉劉淑儀議員, GBS, JP

(Translation)

Panel on Public Service

**Motion passed under agenda item IV "Central Policy Unit
Re-organization" at the meeting on 20 November 2017**

Given that one of the objectives of the Government's proposed revamp of the Central Policy Unit ("CPU") is to provide more opportunities for direct participation of young people in public policy formulation, and yet the Government has only created 20 to 30 Policy and Project Co-ordinator posts, failing to create a wider range of opportunities for participation of young people aspiring to pursue policy research; therefore, while the Government revamps CPU and creates the posts and at the same time achieves the objective mentioned in paragraph 17 of LC Paper No. CB(4)212/17-18(04): *"PICO will*

endeavour to strengthen the public policy research capacity and foster a public policy research community in Hong Kong" and "step up liaison with the academia, research institutes and think tanks and facilitate rational public policy debates and collaboration in public policy research", this Panel urges the Government to introduce "policy research vouchers" to provide think tanks, political parties and other policy research organizations with financial subsidies for the employment of young people to provide them with training on policy research and to offer them more opportunities and prospects for participation in careers relating to policy research.

Moved by: Hon Mrs Regina IP LAU Suk-ye, GBS, JP